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ماجرای دپوی ۸۰ میلیاردی سکه های گلدکوئست
حدود ۸۰ میلیارد تومان سکه های گلدکوئست از سال ها پیش هنوز تعیین تکلیف 

نشده و در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار دارد.
به گزارش ایسنا، در جریان تعیین تکلیف کالاهای موجود در سازمان اموال تملیکی، اخیرا 
طی بازدید معاون دادستان تهران از انبارهای این سازمان موضوع تعیین تکلیف ۸۰ میلیارد 

تومان سکه گلدکوئست که از حدود ۱۵ سال پیش مانده است مورد تاکید قرار گرفت.
اینکه جریان این س��که ها چیس��ت، میر معینی - معاون فروش و بهره وری س��ازمان اموال 

تملیکی- درباره آن به ایسنا توضیح داد.
وی با اش��اره به اینکه هر کالایی که به سازمان اموال تملیکی اعلام شود، فروش آن منوط 
به دس��تور قضایی اس��ت گفت که سکه های گلدکوئست هم مربوط به سنوات گذشته بوده و 
پرونده طولانی مدت قضایی دارد، از این رو هر زمان که پرونده های آن تعیین تکلیف و حکم 

صادر شود، سازمان اموال تملیکی آن را اجرایی خواهد کرد.
این مقام مس��ئول در س��ازمان اموال تملیکی با اعلام اینکه سکه های گلدکوئست در حال 
حاضر در اختیار این سازمان قرار دارد، افزود: اما تاکنون حکمی در مورد نحوه تعیین تکلیف 
آن صادر نش��ده اس��ت، این در حالی اس��ت که نحوه فروش نیز باید از سوی قضایی اعلام و 
مشخص شود که این سکه ها قرار است در حالت اولیه واگذار و یا اینکه به حالتی دیگر تغییر 

کند.
میرمعینی در مورد احتمال واگذاری س��که های گلدکوئس��ت به عموم مردم نیز یادآور شد 
که این س��که ها ارزش موزه ای دارند و اینکه به چه نحوی واگذار شود، منوط به حکم صادره 

از قوه قضائیه است.
گفتنی است که س��که های گلدکوئست مربوط به دوران فعالیت شرکت های هرمی قبل از 
دهه ۹۰ در ایران است که این شرکت ها سکه های طلا که نقش و نگار متفاوتی داشتند را در 

جریان فعالیت به خریداران تحویل می دادند.

جزییات تجارت کالایی ایران با کشورهای اوراسیا 
طی ۸ ماهه نخست۱۴۰۰

در مجم�وع، برآین�د تحولات مزبور منجر ب�ه تضعیف ۴۷ درصدی کس�ری تراز 
تجاری ایران با گروه اوراسیا طی هشت ماهه نخست سال ۱۴۰۰ در مقایسه با مدت 

مشابه سال قبل شده است.
به گزارش ایلنا، معاونت بررس��ی های اقتصادی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کش��اورزی 
تهران در گزارش��ی اعلام کرد: در هش��ت ماهه نخست ۱۴۰۰ در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل، صادرات کالایی ایران به همه طرف های تجاری اوراس��یا به جز بلاروس افزایش یافته، و 

واردات ایران از این کشورها )باستثنای قرقیزستان(، نیز با افزایش همراه بوده است.
 این گزارش می افزاید: طی مدت مورد بررسی، تراز تجاری ایران با همه کشورهای اوراسیا 
به جز روس��یه، به نفع ایران، مثبت بوده ضمن اینکه کس��ری تراز تجاری با روس��یه نیز در 

مقایسه با مدت مشابه سال ۱۳۹۹، حدود ۵۰ درصد افزایش یافته است.
در مجموع، برآیند تحولات مزبور منجر به تضعیف ۴۷ درصدی کس��ری تراز تجاری ایران 
با گروه اوراس��یا طی هش��ت ماهه نخست سال ۱۴۰۰ در مقایس��ه با مدت مشابه سال قبل 

شده است.

مالیات بر ارزش افزوده واردات را مصرف کننده می پردازد
دبیر انجمن واردکنندگان برنج خاطر نش�ان کرد: اخذ مالیات بر ارزش افزوده 
ب�رای واردات برنج در نهایت قیمت تمام ش�ده این محصول را افزایش می دهد 
این در حالیس�ت که 9۰ درصد از برنج وارداتی از سوی قشر آسیب پذیر جامعه 

مصرف می شود.
مسیح کشاورز در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به حذف معافیت مالیاتی برای واردات برخی 
از کالاها از جمله برنج، گفت: از زمان اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده، معافیت 
مالیاتی برنج و روغن نیز حذف شد و این کالاها نیز مشمول اخذ مالیات شده اند. اما باید 
بگویم که برنج وارداتی برای اقش��ار آس��یب پذیر جامعه وارد می ش��ود و اخذ این مالیات 
در نهایت در قیمت تمام شده این محصولات تاثیر می گذارد و قدرت خرید را برای این 
اقشار کم می کند. وی ادامه داد: تعرفه سود گمرگی در سال های گذشته 26 درصد بود و 
بعد از اینکه ارز ترجیحی برای واردات برنج حذف شد تعرفه سود گمرگی به ۱۰ رسید. 

دولت با حمایت های این چنینی در پی افزایش نرخ نبود.
کش��اورز با بیان اینکه ۹۰ درصد از برنج وارداتی از س��وی اقش��ار آسیب پذیر مصرف 
می ش��ود، گفت: برن��ج وارداتی با اجرای این قانون مالیاتی مش��مول ۹ درصد مالیات بر 
ارزش افزوده در حین ورود خواهد ش��د و قرار اس��ت این اخذ مالیات از برنج از ۱۳ دی 
اجرایی ش��ود. وی با بی��ان اینکه اخذ مالیات بر ارزش اف��زوده از واردات برنج در نهایت 
بر قیمت برنج تاثیر خواهد گذاش��ت، افزود: متعاقب افزایش قیمت برنج خارجی، شاهد 
افزای��ش قیم��ت برنج ایرانی نیز خواهیم بود هرچند هم اکن��ون قیمت برنج ایرانی روند 
صعودی به خود گرفته است. باید اذعان کنم آسیب این مسئله متوجه مردم خواهد شد.  
به گفته کشاورز، انجمن واردکنندگان برنج قرار است به صورت مکتوب اعتراض خود را 
نسبت به این موضوع اعلام کند. مسئولان باید به این مسئله توجه و اخذ این مالیات را 

حداقل برای برنج وارداتی حذف کنند.
دبیر انجمن واردکنندگان برنج تصریح کرد: اگر دولت ۹ درصد سود گمرکی را ۵ درصد 
کند باز هم ۵ درصد افزایش قیمت خواهیم داشت و این به نفع مصرف کننده نخواهد بود 
و در قیمت تمام تاثیر می گذارد. تاجر مالیات بر ارزش افزوده را که از جیب خود نمی دهد 

این مالیاتی است که به محض احتساب در قیمت تمام شده خود را نشان می دهد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۰ درصد سود عوارض گمرکی با ارز ۴2۰۰ تومانی از 
واردکنندگان دریافت می شود، گفت: اگر قرار است با ارز نیمایی حساب شود که افزایش 
نرخ چندین برابری خواهیم داشت. یعنی 6 برابر چیزی که هم اکنون به گمرک می دهیم 
باید مالیات بر ارزش افزوده پرداخت ش��ود.  کش��اورز در پایان خاطر نشان کرد: قوانین 
مالیاتی کشور به عنوان محل درآمد دولت محسوب می شوند. یک و نیم میلیون تن برنج 
در س��ال وارد می شود و این را جزو درآمدهای کشور محسوب می شود که می خواهد از 
این محل کسب درآمد کند.  ما مستقیم این آسیب را می بینیم اما شخص تصمیم گیرنده 
بر این باور اس��ت که با اخذ این مالیات می خواهد ب��ه همه مردم خدمات ارائه بدهد اما 

مستقیم باعث گرانی محصولات خواهد شد.

عصرآزادی / سرویس اقتصادی: رئيس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزي آذربایجان شرقي از سهم 
۳.۲۷ درصدی بخش کشاورزی استان در ایجاد 
ارزش افزوده خبر داد و گفت: رتبه سرانه ارزش 
اف�زوده آذربایجان ش�رقی در این بخش حدود 

۲۶  است.
به گزارش عصرآزادی آنلاین به نقل از روابط عمومی 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی، داود 
بهبودي صبح امروز در جلس��ه تدوین و نهایی سازی 
برنامه های رشد اقتصادی استان در بخش کشاورزی 
و آب اظهار کرد: در دولت جدید رویکرد دستیابی به 
رش��د ۸ درصدی اقتصاد دنبال می شود که بخشی از 
این رش��د از طریق ارتقای بهره وری و بخش��ی هم از 

طریق سرمایه گذاری باید محقق شود.
وی اف��زود: طبق برنام��ه ریزی های��ی که صورت 
می گیرد ۴۰ درصد رش��د هشت درصدی اقتصاد باید 
از محل ارتق��ای بهره وری و ۶۰ درص��د هم از محل 

سرمایه گذاری ایجاد شود.
بهبودی تصریح کرد: دس��تیابی به رش��د اقتصادی 
نمی تواند یک پروسه یکساله باشد و در رویکردهای 
کوتاه مدت و یا میان مدت باید نگاه ما چندین س��اله 
بوده و رش��د مورد انتظار در س��ال آینده و سال های 

بعدی محقق شود.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي آذربایجان شرقي 
علاوه بر ظرفیتهای قانون بودجه اعم از اعتبارات و نیز 
منابع پیش بینی شده در تبصره 1۸ بر لزوم توجه به 

تجهی��ز منابع غیردولتی همانند صندوق ها، اش��کال 
مختلف تامین مالی جلب مش��ارکت بخش خصوصی 
و بازار س��رمایه تاکید کرد. همچنبن سیاستگذاری و 
ارائه برنام��ه های نرم حمایتی و تس��هیلگری و رفع 

موانع را مورد تاکید قرار داد.
ای��ن اقتصاددان متذکر ش��د: جای��گاه فعلی بخش  
کش��اورزی استان مورد نقد اس��ت و اگر مي خواهیم 
س��رعت رش��د اقتصادی اس��تان از میانگین کش��ور 

بالاتر رود بای��د راه حلی پیدا کنیم که جایگاه بخش 
کش��اورزی ارتقا یابد. وی تصریح ک��رد: قدرت خلق 
ارزش اف��زوده در بخش کش��اورزی به می��زان قابل 
توجهی از متوس��ط خلق ارزش افزوده در سایر بخش 
ها پایین اس��ت، بطوری که هر متر مکعب در بخش 
کشاورزی برای سه نفر و در بخش صنعت برای بیش 

از ۸۰ نفر ایجاد اشتغال مي کند. 
بهبودی در عین حال خاطرنش��ان س��اخت: سهم 

بخش کش��اورزی استان در GDPR و اشتغال نشان 
می ده��د به��ره وری نیروی کار در این بخش بس��یار 

پایین تر از متوسط کشوری است.
در ادامه جلسه محمد کلامی، معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اس��تاندار آذربایجان ش��رقی یکی از راه های 
دس��تیابی به رش��د اقتصادی در بخش کشاورزی را 
ایجاد هلدینگ های کش��اورزی دانست و گفت: لازم 
است در کنار پروژه هایی که صرفا وابسته به پول است 
به روش هایی مثل اصلاح فرایندها و برخورد مطلوب 
با صاحبان س��رمایه در جهت جلب س��رمایه گذاری 

فکر کنیم.
اس��تاندار  عمران��ی  ام��ور  هماهنگ��ی  مع��اون 
آذربایجان شرقی هم متذکر شد: برای اینکه بحث های 
توس��عه اي استان به سرانجام رسد باید نشست های 
وی��ژه ای با مدی��ران برگزار کنی��م، از رفتارهای تک 
بعدی دس��تگاه ها خارج ش��ویم و اقدامات علی حده 

ای انجام دهیم تا استان پیشرفت کند.
در این جلس��ه اکبر فتحی، رئیس س��ازمان جهاد 
کش��اورزی اس��تان ضمن تاکید بر  تفکیک ناپذیری 
فعالیت های آب و کش��اورزی، به ارائه گزارش��ی در 
مورد پروژه های رش��د هشت درصدي اقتصاد در این 
ح��وزه، اهمی��ت بخش کش��اورزی و منابع طبیعی و 

وضعیت اراضي و سیماي کشاورزی استان پرداخت.
یوس��ف غفارزاده، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
اس��تان نی��ز وضعی��ت آبی، کش��اورزی و س��دهای 

آذربایجان شرقی را تشریح کرد.

رئیس کمیسیون کش�اورزی مجلس شورای اسلامی گفت 
که هیاتی درباره برگش�ت خوردن برخ�ی از اقلام صادراتی 
کش�اورزی ایران از روس�یه به این کش�ور س�فر ک�رده که 
مش�کلات در حال حل شدن است و به زودی شاهد صادرات 

محصولات مان به کشورهای مختلف هستیم.
محمدجواد عسکری در گفت وگو با ایسنا، درباره برگشت خوردن 
برخی اق��لام صادراتی کش��اورزی ای��ران گفت: در دنی��ا صادرات 
محصولات کش��اورزی قاعده و قانون دارد؛ باید دو موضوع را رعایت 

کرد یکی ارگانیک بودن محصولات و دیگری دوره کارنس.
وی توضیح داد: دوره کارنس محصولات کشاورزی بدان معناست 

که از زمانی که محصولات س��م زده یا کود داده می ش��وند تا زمان 
برداش��ت آن، باید فاصله زمانی گذاش��ته ش��ود که س��م از چرخه 

فیزیولوژی گیاه خارج شود؛ این همان قاعده و قانون است.
رئیس کمیس��یون کشاورزی مجلس شورای اس��لامی ادامه داد: 
متاس��فانه در بح��ث صادرات محصولات کش��اورزی ب��ه این نکته 
بی دقتی ش��ده است ما در این باره جلسات متعددی برگزار کرده و 
به رعایت این نکات تاکید داش��تیم امیدواری به زودی این مشکل 
حل ش��ود. عسکری ادامه داد: بحثی هم درباره صادرات محصولات 
کش��اورزی به روسیه اس��ت از چهارماه پیش که رئیس فدراسیون 
حمایت از تولید کنندگان و مصرف کنندگان محصولات کشاورزی 

اعلام کرد که چهار س��م مصرفی کنه کش، حش��ره کش و قارچ کش 
در برخی محصولات وجود دارد که ناش��ناخته اس��ت، دستگاه های 
متولی را مامور کردیم و حتی یک هیات که متش��کل از مس��ئولان 
وزارتخانه های جهاد کش��اورزی، صنعت، معدن و تجارت، خارجه و 
نمایندگانی از کمیس��یون کش��اورزی بودند، به روسیه اعزام شده و 

مذاکراتی داشتند.
وی گفت: مش��کلات در حال حل شدن اس��ت و به زودی شاهد 
خواهی��م بود ک��ه محصولات م��ان به کش��ورهای مختل��ف صادر 
 می ش��ود، منتها باید دقت و تدبیر شود تا از این به بعد دیگر اتفاقی

رخ ندهد.

اعزام هیاتی به روسیه برای حل مشکل برگشت خوردن محصولات کشاورزی

رئيس دبيرخانه س�تاد کش�وری کنترل دخانيات وزارت بهداشت 
با اش�اره به اینکه حداکثر ۱۰ ميلي�ون نفر مصرف کننده دخانيات در 
کشور داریم، گفت: با کاهش ۶۱ درصدی درآمد ماليات بر دخانيات در 
لایحه بودجه۱۴۰۱متاسفانه دود حمایت ها از این کالای آسيب رسان، 
به چش�م ۷۵ ميلي�ون نفر از جمعيتی می رود ک�ه مصرف کننده این 

محصولات نيستند.
مهندس بهزاد ولی زاده در گفت وگو با ایسنا، درباره خبر اخیر افزایش مالیات 
بر فروش محصولات دخانی به میزان ۹۰ درصد در لایحه بودجه سال 1۴۰1، 
گفت: متعاقب ابلاغ قانون مالیات بر ارزش افزوده در سال جاری، برآورد شده 
اس��ت که ارزش درآمدی این قانون از 1۲۳1 میلیارد تومان به ۲۳1۰ میلیارد 
تومان در سال آینده افزایش خواهد یافت. این درحالی است که تبصره  تصویب 
ش��ده در قانون بودجه 1۴۰۰ )جزء ف تبصره ۶( که بر اساس آن "به ازای هر 
نخ سیگار تولید داخل ۲۵ تومان و تولید با نشان بین المللی ۵۰ تومان و سیگار 
وارداتی 1۵۰ تومان ، هر بسته ۵۰ گرمی تنباکوی تولید داخل ۳۳۰۰ تومان 
و 1۰ هزار تومان به ازای هر بسته ۵۰ گرمی تنباکوی وارداتی اخذ می شد" با 
ارزش درآمدی ۴۷۷۵ میلیارد تومان از لایحه بودجه 1۴۰1 حذف شده است. 
او ادامه داد: تا پیش از اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب سال 1۴۰۰، 
قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب سال 1۳۸۷ توسط سازمان امور مالیاتی 
برای اخذ مالیات بر فروش س��یگار با ارزش درآمدی 1۲۳1 میلیارد تومان به 
عنوان جزئی از قوانین وضع شده برای مالیات دخانیات اعمال می شد. با تصویب 
جزء ف تبصره ۶ قانون بودجه سال 1۴۰۰، در راستای اجرای ماده ۷۳ قانون 

برنامه ششم توسعه نیز مبلغ ۴۷۷۵ میلیارد تومان به عنوان مالیات بر مصرف 
سیگار در قانون امسال برای رفع کاستی های ساختار مالیاتی لحاظ شد که در 
مجموع مبلغ ۶۰۰۰ میلیارد تومان مالیات دخانیات در سال 1۴۰۰ پیش بینی 
شد که تاحدودی منجر به افزایش متوسط مالیات خرده فروشی این محصولات 
آسیب رسان سلامت شد ولی متاسفانه با توجه به حذف ماده ۷۳ قانون برنامه 
ششم توسعه و ماده ۶۹ قانون الحاق ۲ در قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 
1۴۰۰، بند پیشنهادی این وزارت که تاکید بر مالیات بر مصرف داشت، از لایحه 
حذف ش��ده اس��ت. وی با تاکید بر اینکه مالیات بر دخانیات یکی از ابزارهای 
مهم کاهش مصرف است، اظهار کرد: مالیات ویژه که در قانون بودجه 1۴۰۰ 
تصویب شد و ما انتظار داشتیم این ارقام در سال 1۴۰1 به یک میزانی افزایش 

یابد، حذف شد و عملا ما به هیچ وجه نمی توانیم به هدف کاهش ۳۰ درصدی 
مصرف دخانیات تا سال 1۴۰۴ و هدفی که جمهوری اسلامی ایران به سازمان 
ملل متحد برای کاهش ۲۵ درصدی مرگ و میر ناشی از عوامل خطر غیر واگیر 
تعهد داده است، برسیم. ولی زاده با انتقاد از ایرادی که در ساختار مالیاتی قانون 
وجود دارد، تصریح کرد: ساختار کنونی مالیات برای کاهش مصرف موثر نیست 
و دولت بیشتر به جنبه درآمدی به آن توجه دارد. اینکه اعلام می کنیم ساختار 
اس��تاندارد نیس��ت به دلیل پایین بودن و متفاوت بودن نرخ هایی است که در 
قوانین منظور می شود. به عنوان مثال در قانون بودجه 1۴۰۰ مالیات تنباکوی 
تولید داخل و وارداتی را به ازای هر بسته ۵۰ گرمی 1۰ هزار تومان درخواست 
کردیم ولی در نهایت برای تولید داخل عدد ۳۳۰۰ تومان تصویب ش��د. این 
اختلاف عدد ۳۳۰۰ تومان تا 1۰ هزار تومان بین تولید داخل و وارداتی بهانه ای 
برای توسعه تولید آن در داخل کشور می شود. او ادامه داد: در قانون مالیات بر 
ارزش افزوده جدید،  ۲۵ درصد مالیات برای تولید داخل با نش��ان ایرانی، ۴۰ 
درصد مالیات برای برند بین المللی و ۶۵ درصد برای واردات در نظر گرفته شد 
که از سال دوم اجرای قانون، هر ساله پنج واحد درصد به درصد اعلامی افزوده 
می ش��ود تا به ۵۵ درصد برای تنباکو و س��یگار تولید داخل و ۹۵ درصد برای 
س��یگار با نشان بین المللی برس��یم و این یعنی به ترتیب ۵ و 11 سال طول 
می کشد تا به سقف مورد نظر قانون برسیم. قانون ارزش افزوده در جای خود 
ارزش��مند است ولی برای رفع کاستی های مالیات بر دخانیات حتما باید یک 
مالیات ویژه ای در بودجه های سنواتی داشته باشیم تا پس از حداقل پنج سال 

از اجرای قانون به قابلیت و اثربخشی خود در کاهش مصرف برسد.

رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت تشریح کرد

قیمت پایین سیگار در ایران 

سهم ۳/۲۷ درصدی کشاورزی آذربایجان شرقی در ایجاد ارزش افزوده

طلا در سال ۲۰۲۱ ارزان تر شد۵ تا ۶ هزار چینی در ایران زندگی می کنند
ریيس اتاق مشترک بازرگانی ایران و چين بيان کرد: دولت 
چين احس�اس کرده که برای خدمات ده�ی به اتباع خود در 
جنوب ش�رقی ایران باید یک دفتر نمایندگی تاسيس کند و 

این هيچ ارتباط تجاری خاصی ندارد.
محمدحس��ین ملائک در گفت وگو با خبرن��گار اقتصادی ایلنا در 
مورد تاس��یس کنسولگری چین در بندرعباس اظهار کرد: بر اساس 
کنوانسیون وین که مربوط به روابط دیپلماتیک است، کشورها حق 
دارند دفاتر معادلی در دیگر کش��ورها داش��ته باشند. یعنی اگر یک 
کشور در کشور دیگری سفارت یا سرکنسولگری داشته باشد، کشور مقابل هم می تواند سفارت یا کنسولگری داشته 
باشد. در واقع تعداد کنسولگری های ما در چین به سه عدد می رسد بنابراین چین طبق کنوانسیون روابط دیپلماتیک 

حق دارد سه کنسولگری از ایران بگیرد. 
وی افزود: با توجه به اینکه روابط دو کش��ور افزایش زیادی داش��ته و ما پروژه های زیادی برای چینی ها تعریف 
کرده ایم و در ایران حضور دارند، تعداد چینی ها در ایران بین ۵ تا ۶ هزار نفر است، بنابراین برای مسائل و مشکلاتی 
که با آنها روبرو می شوند، نیاز به کنسولگری دارند. احتمالا کنسولگری تهران کفاف این تعداد را نداده و به همین علت 
درخواست یک کنسولگری دیگر را هم داده اند. سفیر سابق ایران در چین گفت: بندرعباس مهم ترین هاب رفت وآمد 
دریایی کشور محسوب می شود و همه کشتی هایی که از چین می آیند یا به این کشور می روند، حتما در بندرعباس 
لنگر می گیرند. بنابراین برای رتق و فتق امور آنها این کنسولگری ایجاد می شود.  وی تصریح کرد: چینی ها پیش بینی 
کرده اند که بتوانند سهم بزرگی در توسعه مکران داشته باشند، برای این کار تعداد زیادی از شرکت های چینی باید 
در آنجا مستقر شوند. علاوه بر این فعالیت هایی در چابهار نیز دارند. این هم نیاز به یک کنسولگری دارد تا از این 
اتباع چینی حمایت کند. بنابراین این موضوع یک اقدام تکنیکی پیش بینی شده و درست است.  ملائک خاطرنشان 
س��اخت: این کنسولگری به تس��هیلات آنچه در این منطقه وجود دارد کمک می کند. بعید است که با افتتاح این 
کنسولگری پروژه جدیدی تعریف شود بلکه چون پروژه ها تعریف شده این کنسولگری ایجاد می شود. بنابراین تاثیر 
خاصی در مراودات تجاری نخواهد داشت. یک چینی برای کار در ایران بعد از یک سال باید از کشور خارج شود و 
دوباره برگردد چراکه مقررات کار ما، اتباع خارجی را با مقررات خاصی می پذیرد. علاوه براین وقتی اتباع بیگانه را در 
کشور داریم در جامعه با مشکلاتی هم روبرو می شویم. برای مثال مشکلات و مسائل حقوقی ممکن است پیش بیاید. 

همه اینها نیاز ایجاد می کند که یک کنسولگری از تبعه خود حمایت کند یا مشکل را حل کند.

طلا تحت تاثير رش�د ارزش دلار آمریکا و در شرایطی که 
سرمایه گذاران خود را برای تحکيم سياست پولی بانکهای 
مرکزی در سال ۲۰۲۲ آماده کردند، بزرگترین کاهش قيمت 

سالانه از سال ۲۰۱۵ را به ثبت رساند.
به گزارش ایس��نا، بهای ه��ر اونس طلا برای تحوی��ل فوری در 
معاملات روز جمعه تحت تاثیر عقب نشینی دلار و بازارهای سهام، 
آخری��ن بار ۰.۷ درصد افزایش یافت و به 1۸۲۷ دلار و ۵1 س��نت 
رس��ید. در بازار معاملات آتی آمریکا هر اونس طلا با 1۴ دلار و ۵۰ 

سنت معادل ۰.۸ درصد افزایش، در 1۸۲۸ دلار و ۶۰ سنت بسته شد. طلا برای کل سال ۳.۶ درصد کاهش قیمت 
داش��ت که بزرگترین کاهش قیمت س��الانه از زمان کاهش 1۰ درصدی در سال ۲۰1۵ و نخستین کاهش قیمت 
سالانه در سه سال اخیر بود. احیای اقتصاد جهانی سرمایه گذاران بیشتری را به سمت داراییهای پرریسک کشاند و 
علاقه به داراییهای امنی مانند طلا را کمتر کرد. عامل دیگری که مانع رشد قیمت طلا شد، سیگنالهایی از سرعت 
گرفتن برنامه های بانکهای مرکزی بزرگ جهان برای تعدیل محرکهای محرک بود که در دوران پاندمی کووید 1۹ 
برای پشتیبانی از اقتصاد به اجرا گذاشته بودند. اگرچه طلا پناهگاه امن دارایی در برابر تورم حاصل از اجرای تدابیر 
محرک مالی به ش��مار می رود اما افزایش نرخهای بهره به منزله هزینه بالاتر نگهداری این فلز ارزشمند است که 
دارایی بدون بازدهی است. وارن ونکتاس، تحلیلگر دیلی فارکس گفت: با صعود بازده اوراق خزانه 1۰ ساله آمریکا به 
دو درصد در سال ۲۰۲۲ و ملایم شدن فشارهای تورمی و البته نرخهای بهره بالاتر، طلا ممکن است روند نزولی پیدا 
کند. تحلیلگران در نظرسنجی رویترز در اکتبر با اشاره به فشارهای ناشی از افزایش نرخهای بهره، پیش بینی قیمت 
خود را پایینتر برده و پیش بینی کرده بودند هر اونس طلا در سال ۲۰۲۲ به حدود 1۷۵۰ دلار می رسد. دومنیک 
اشنایدر، مدیر کالاها در شرکت مدیریت مالی یو بی اس در هنگ کنگ در این باره گفت: با توجه به تحولات مثبت 
برای رشد اقتصادی و عادی سازی سیاستهای پولی، طلا قیمت خود را به شکل قابل قبولی حفظ کرد. می توان 
گفت اگر تورم را نداش��تیم، ش��اید قیمت طلا بسیار پایینتر می رفت. عملکرد طلا برای سال ۲۰۲1 برای سرمایه 
گذاران یورو یا ین کاملا مثبت بوده است. بر اساس گزارش رویترز، انتظار می رود بانک مرکزی آمریکا نرخهای بهره 

را در سال ۲۰۲۲ سه دور افزایش دهد.
در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس نقره برای تحویل فوری 1.۲ درصد افزایش یافت و به ۲۳ دلار و ۳۰ سنت 

رسید. نقره در سال ۲۰۲1 بیش از 11 درصد کاهش یافت که بدترین عملکرد در هفت سال اخیر بود.

بهبودی مطرح کرد:

رییس اتحادیه کشوری گازهای طبی و صنعتی گفت: افزایش قیمت گاز 
هلیوم استفاده از گاز پر خطر هیدروژن را به دنبال داشته است.

به گزارش اتحادیه کشوری گازهای طبی و صنعتی، »پیکان کلانتری« افزود: افزایش 
قیمت گاز هلیوم باعث شده تا عده ای سودجو برای شارژ بادکنک و بالن ها در مراسم 
های تولد و مناس��بت ها از گاز هیدرژون به جای گاز هلیوم اس��تفاده کنند. رییس 
اتحادیه کشوری گازهای طبی و صنعتی اظهارداشت: متاسفانه استفاده از گاز هیدروژن 
خطراتی را به دنبال دارد و باعث آتش سوزی و گاه انفجار می شود، بنابراین لازم است 
مشتریان قبل از خرید بادکنک و بالن های هلیوم از استفاده گاز هلیوم مطمئن شوند. 

کلانتری تصریح کرد: در حال حاضر قیمت هر س��یلندر ۵۰ لیتری گاز هلیوم هشت 
میلیون تومان و قیمت هر سیلندر ۴۰ لیتری گاز هیدروژن حداکثر ۵۰۰ هزار تومان 
اس��ت و به دلیل همین تفاوت قیمت، برخی س��ودجویان به استفاده از گاز هیدروژن 
روی آورده اند. رییس اتحادیه کش��وری گازهای طبی و صنعتی گفت: گاز هلیوم گاز 
بی خطری اس��ت و قابلیت آتش س��وزی و انفجار را ندارد، اما در مقابل گاز هیدروژن 
پرخطر بوده و قابلیت آتش سوزی و انفجار را دارد و به همین دلیل مکاتبات لازم در 
جهت نظارت بیشتر دستگاه های نظارتی مربوطه بر منع استفاده واحدهای صنفی از 

گاز هیدروژن انجام شده است.

رییس اتحادیه کشوری گازهای 
طبی و صنعتی مطرح کرد:

هشدار نسبت به استفاده 
 از گاز پرخطر هیدروژن 
به جای گاز هلیوم


